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AR TRAMVAJU UZ BERģIEM

Atkal no jauna aktualizējies 
mūžsenais sapnis par Sesto 
tramvaju, kas savienotu Rīgas 
centru ar Berģiem. 

Runas par to dzirdētas jau 
gadu desmitiem, bet janvārī 
Rīgas pilsētas būvvalde, 
kopā ar Rīgas Satiksmi un 
arhitektu studiju L’Escala rīkoja 
detālplānojuma 1. redakcijas 
sabiedrisko apspriešanu –  
lai noskaidrotu Berģu un citu 
tuvākās apkārtnes iedzīvotāju 
attieksmi pret plānoto 
infrastruktūras attīstību.

Varētu domāt – nu kam 
gan varētu nepatikt tram-
vajs? Sevišķi jaunie, eiropei-
skie “sestie”, kuros pasažierim 
paredzēts daudz un elegantas 
dzīves telpas; pārvietojas 
bez trokšņa un raustīšanās, 
nekādi sastrēgumi tam nav 
šķērslis... Tomēr sabiedriskās 
apspriešanas sanāksmē 18. 
janvārī Domes pustukšajā 
Mazajā zālē viss ir slikti – 
izrādās, nav padomāts par 
gājējiem, velosipēdistiem, 
pat par pašiem tramvaju 
vadītājiem ir aizmirsts. Atkal 

vainīgs ir tas, kurš kaut ko 
dara – lai kritizētu un noliegtu 
cita darbu, lielas gudrības jau 
nevajaga. Iespējams, šādas 
apspriešanas nav vērts rīkot 
tieši pirms Pilnmēness – laikā, 
kad daudzi nezina, ko paši grib, 
ir neapmierināti un agresīvi.

Atbilstīgi Rīgas teritorijas 
plānojumam 2006.-2018. gad-
am Brīvības gatves un Jauncie-
ma gatves krustojuma tuvākās 
apkārtnes teritorijas attīstības 
mērķis: izveidot P&R (Park 
and Ride) stāvparku tram-
vaja maršruta galapunktā un 
nodrošināt sabiedriskā trans-
porta tīkla attīstību, kuram par 
mugurkaulu ir modernizēts 
tramvajs, un realizēt Via Baltica 
ievadu Rīgā. 

Transporta sistēmas lietotāju 
ērtībām perspektīvē tiek 
izbūvēts neliels iepirkšanās 
centrs ar sadzīves pakalpo-
jumu objektiem, iespējams 
arī kafejnīcām. Būvapjoms 
ir integrēts apkārtējās vides 
ainavā, ar atbilstošiem ap-
dares materiāliem, piecu stāvu 
augstumā.

Esošā Garkalnes novada 
administrācijas ēka tiek 
integrēta kopējā teritori-
jas infrastruktūras sistēmā 
ar ērtu piekļūšanu, gan 
autobraucējiem, gan 
kājāmgājējiem, gan ar sabie-
drisko transportu. 

Paredzēts saglabāt nemainīgu 
ainavas tēlu – braucot ar 
autotransportu no Vidzemes 
uz Rīgu pa Brīvības ielas asi, 
mežainas piejūras kāpas 
ainava ar raksturīgo priežu 
apaugumu veido izteiksmīgu 
skata noslēgumu un ievadu 
Rīgā. Plānoto transportmijas 
stāvparka (P&R stāvparka) 
būvapjomu iespējams iekļaut 
esošajā ainavā, veiksmīgi to 
izvietojot starpkāpu ieplakā, 
saudzējot un saglabājot 
priežu meža ietvaru. Tikai 
no tuvākiem skatu punktiem 
uztveramas aprises un norādes 
uz transportmijas stāvvietu.

Detalizēti iepazīties ar P&R 
plānojumu un pamatojumu var 
internetā: garkalne.lv/new/
Bergi_dokumenti/

GNV
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Vai esat par ģenētiski modificēto kultūraugu audzēšanu Garkalnes novadā?

Nākamā – Garkalne

Līdz 5. martam Garkalnes novada dome rīko publisko apspriešanu sabiedrības 
viedokļa noskaidrošanai jautājumā par ģenētiski modificēto kultūraugu (ģMK)
audzēšanai Garkalnes novadā ierobežojumu noteikšanu.

Jums ir iespēja izteikt savu viedokli – balsojot Novada mājas lapā www.garkalne.lv. No vienas  
IP adreses var balsot reizi dienā. Ja izmantojat dalītu IP adresi un balsojumu ir iesniedzis kāds cits ar 
tādu pat adresi, variet izteikt savu viedokli nākamajā dienā.

Šī GNV numura tapšanas brīdī 
balsojums ir 495 pret ĢMK 
audzēšanu, par – 87 balsis. 
Kopā saņemtas 582 balsis.

Ar ģenētiskās modifikācijas 
paņēmieniem var radīt or-
ganismus ar visdažādākajām 
īpašībām, piemēram, 
kartupeļus ar lielāku cietes 
saturu, augļus un dārzeņus, 
kas izturīgāki pret kaitēkļiem, 
vai labību, kas ir izturīga pret 
herbicīdiem, utt. 

Visbiežāk sastopamā ģenētiski 
modificētā pārtika ir soja, 
kukurūza, rapsis, tomāti, ķirši, 
melones, labība, kartupeļi, 
cukurbietes, cigoriņi u.c.

GNV

Jaunais laiks palicis bez deputātiem Garkalnes novada domē, 
jo par savu izstāšanos no partijas šī gada janvārī partijas valdei 
paziņojuši Jaunā laika biedri Kārlis Bružuks, Anita Bružuka un 
Jaunā laika dibinātājs un atbalstītājs Armands Mucenieks.

GNV: Kā domājat strādāt tālāk? 

Anita Bružuka:  ”Ir pagājusi tikai puse no termiņa, kurā 
iedzīvotājiem bija iespēja pārliecināties un noticēt priekšvēlēšanu 
solījumiem un to izpildei, taču esmu gandarīta, ka gandrīz 80% 
no solītā jau paveikti. Taču ir daudz darba vēl priekšā. Šī lēmuma 
pamatā bija pirmsvēlēšanu apvienības izveidošana vēl pagājušā 
gada vasarā; lēmums ir nobriedis un nav spontāns. Bet ar, vai bez 
piederības kādam politiskajam spēkam var uzklausīt cilvēkus, 
attīstīt idejas un radoši strādāt, lai īstenotu vēlētāju cerības. Pa 
šiem diviem gadiem esmu pārliecinājusies, ka nav atšķirības vai 
kandidāts ievēlēts kā partijas atbalstītājs vai biedrs, tādēļ tas arī 
iedzīvotājiem neko nemaina. Jāstrādā godprātīgi attiecībā pret 
iedzīvotājiem un saviem solījumiem, nevis uz diemžēl mainīgo 
partiju politiku.”

Bez Jaunā laika

Pagājšgad Novada iedzīvotāji izteica savu vienprātīgo vēlmi, lai Garkalnes dzelzceļa stacija sauk-
tos Garkalnes vārdā. Dome uzdeva Būvvaldei veikt nepieciešamos saskaņošanas darbus, un lūk, 
rezultāts – Satiksmes ministrija informē, saskaņā ar Ministru kabineta 2006. gada 29. augusta 
noteikumiem Nr. 712 „Dzelzceļa staciju, izmaiņas punktu un pieturas punktu – publiskās lietošanas 
dzelzceļa infrastruktūras objektu – atklāšanas, slēgšanas un nosaukuma piešķiršanas kārtība”  
12. punktu ir izdots satiksmes ministra 2011. gada 24. janvāra rīkojums Nr. 01-03/31  
pārdēvēt dzelzceļa staciju „Ropaži” par dzelzceļa staciju „Garkalne” ar 2011. gada 29. maiju.

Jauna pietura 
Langstiņos

Jaunais gads sācies ar labām ziņām visiem Langstiņu iedzīvotā-
jiem, kas vismaz reizi pa reizei izmanto 28. maršruta autobusu.

Saskaņā ar Garkalnes novada domes priekšsēdētāja Mārtiņa 
Gunāra Bauzes-Krastiņa ierosinājumu, 28. maršruta autobusam 
“Jugla 3 – Langstiņi” izveidota jauna pieturvieta pie veikala 
Langstiņos – Krievupes iela.
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Viss sākas ar mīlestību pret sevi
Arī 2011. gadā Garkalnes 
novada vēstis turpina savu 
tradīciju un iepazīstina lasītājus 
ar novada deputātiem. Atska-
toties,  divtūkstoš desmitais 
izrādījies vīriešu deputātu 
gads, tāpēc pēdējais brīdis 
uzrunāt dāmas. Kā pirmā – 
Silvija Putnika stāstīja par 
pedagoģiju, novadu, darbu, 
mājām un dzīves saprašanu 
kopumā.

Silvija ir dzimusi un augusi 
Garkalnes novadā, Berģos. 
Kā pati saka: Dzīves un darba 
vieta vienmēr ir bijusi 3 kil-
ometru rādiusā. Beidzu Berģu 
astoņgadīgo skolu. Uzskatu, ka 
mazo skolu daudzās ārpus klas-
es aktivitātes nebija politizētas. 
Visi viens otru pazīst un katrs 
ir individualitāte. Dažās ārpus 
klases aktivitātēs mani gan 
nepieņēma – dēļ mazā au-
guma neņēma deju kolektīvā 
un sākumā dziedāju tikai masu 
korī.

GNV: Kad es mācījos Berģu 
skolā, man arī pieklājīgi atļāva 
mūzikas stundas neapmeklēt.

Silvija: Bet, tad atnāca 
skolotāja Teihmane. Viņa 
mēdza teikt: “Nav tādu cilvēku, 
kas nedzied un nezīmē – 
visiem to var iemācīt.”  Un 
es pilnīgi piekrītu – pirmajās 
klasēs neko nevarēju 
nodziedāt, bet vēlāk dziedāju 
daudz ko un pat taisni.

GNV: Tad man arī ir cerība!?

Silvija: Noteikti.
4. klasē gribēju būt friziere, bet 
vēlāk intereses mainījās un pēc 
pamatskolas aizgāju mācīties 
uz vidusskolu, kur mājturības 
vietā bija automācība.  Vid-
usskolniekus gatavoja smago 
mašīnu šoferu amatam. Man 
ļoti gribējās to apgūt, bet 
manu auto šofera karjera 
tomēr neizdevās. Pēc vidussko-
las iestājos un pabeidzu Fizikas 
un matemātikas fakultāti.

GNV: Tev patīk matemātika?

Silvija: Kopā ar pedagoģiju 
patīk. Trīs lietas mani vienmēr 
ir interesējušas – psiholoģija, 
pedagoģija un medicīna.

GNV: Un Tu izvēlējies 
pedagoģiju?

Silvija: Jā, apvienojumā ar 
matemātiku, lai citi saprastu, 
cik tā ir viegla – vissakārtotākā 
zinātne. Nav nekāda haosa, 
viss ir skaidrs.

GNV: Tas nozīmē, ka 
interpretāciju iespējamība nav 
tik liela kā citās zinātnēs?

Silvija: Kāpēc, nē. Risinot uzde-
vumu  pie mērķa var nonākt pa 
dažādiem ceļiem, atrast īsāko, 
ērtāko un racionālāko.

Pēc studiju beigšanas 
norīkojums bija uz Juglas vid-
usskolu, bet mana bijusī klases 
audzinātāja piedāvāja darbu 
Berģu skolā. Vēl nebeigusi sko-
lu ar diviem maziem bērniem 
1.aprīlī sāku strādāt un jau 
rudenī man piedāvāja audzināt 
klasi. Teicu, ka man ir bail, bet 
direktors tik atbildēja – divus 
bērnus mājās audzināt nav 
bail, bet klasi ir? Tā no 1978. 
līdz 2006. gadam nostrādāju 
skolā.
Dažreiz grēkoju pret savu 
ģimeni, jo pirmajā vietā bija 
darbs, man bija stundas un 
pēcstundas, kādu laiku biju arī 
mācību pārzine.

GNV: Un Tev neapnika gadu no 
gada mācīt vienu un to pašu?

Silvija: Mācīšanas process 
nevar būt viens un tas pats, jo 
bērni mainās, bērni ir citi.

Vienā brīdī mācīšanas metodes 
gan likās sausas – parastajā 
skolā tām kaut kas pietrūkst – 
mācītajam nav pēcsakarības. 
Bērnu katru stundu rausta – 
māca vienu, otru, trešo. 
Tāpēc  kopā ar citiem 
kolēģiem mācījāmies Valdorfa 
pedagoģiju, lai dažādotu skolas 
darbu. Valdorfa pedagoģijas 
izpratnē priekšmeti nav 
atdalīti. Matemātika ir saistīta 
ar valodu un vēsturi. Skolotājs  
nedod priekšā neko gatavu, 
viss skolniekam  jāizzin pašam, 
darot. Piemēram, bioloģijā ie-
dod māla piku un liek izveidot 
sirdi, jāturpina ar savu nieru 
veidošanu un tikmēr skolotājs 
pastāsta, kāpēc orgāniem tāda 
forma, kur tie atrodas ķermenī 
un kādas ir to funkcijas.

GNV: Prakse satiekas ar teoriju 
un ir vieglāk atcerēties?

Silvija: Jā, tāpat, piemēram 
māla pikā jāizveido cilvēka 
mūža sejas vaibsti  – no 
bērnības  līdz mūža galam. 
Šāda nodarbība stundas laikā 
dod iespēju izjust cilvēka 
novecošanos. Nav nekas pa-
reizi vai nepareizi – katrs dara, 
kā viņš to jūt. Palīdz saprast 
lietas kopsakarībās un strādāt 
grupā. Vēlāk arī  skolas darbā 
iedvesmojos no šīm metodēm.

GNV: Vai Tu jūti, ka bērni 
paaudzēm mainoties ir 
savādāki?

Silvija: Skolotājiem bieži 
liekas, ka iepriekšējie bija 
labāki. Bet nez vai tā tiešām ir. 
Bērni paliek brīvāki – nav tik 
sasaistīti. Vairāk izpaužas – var 
pateikt visu, ko domā. Manas  
audzināmās klases bija jaukas.

GNV – Kāpēc izvēlējies nākt uz 
domi?

Silvija: Pēc Valdorfa pedago-

ģijas kursiem sāku mācīties 
Sociālā darba un sociālās 
pedagoģijas augstskolā 
„Attīstība” par sociālo peda-
gogu. Rakstīju darbu par 
sociālo darbu ar bērniem no 
pašvaldības darbinieka redzes 
punkta. Drīz pēc tam Cīruļa 
kungs (bijušais Garkalnes 
domes priekšsēdētājs) at-
brauca uz skolu un uzaicināja 
nāk uz pagastu veidot sociālo 
dienestu.  No 2004. gada  
strādāju sociālajā dienestā. 
2006. gadā ieguvu arī 
profesionālo maģistra grādu 
sociālajā darbā,  lai izglītība 
atbilstu manam amatam.

GNV: Kāpēc izdomāji kļūt par 
deputāti?

Silvija: Vēlējos, lai Garkalnes  
novads no guļamvagona 
pārtaptu par kaut ko vairāk –  
par atpūtas vietu, lai nebūt 
tālu jābrauc saņemt pakalpo-
jumus. Neesmu bijusi partijā – 
startēju kā partijas atbalstītāja. 
Neliekas pareizi mainīt partijas, 
jo ir jāsaglabā savas iekšējās 
vērtības.

GNV: Kādas ir tavas vērtības?

Silvija: Jau kādu laiku nevis 
darbs, bet ģimene ir pirmajā 
vietā. Cilvēkam ir jāprot mīlēt, 
ko, varbūt, kādreiz nepratu.

GNV: Mīlēt var iemācīties?

Silvija: Mīlestība ir jāsaņem un 
tikai tie, kas to ir izbaudījuši 
var brīvi to nodot tālāk.
Bet apzinīgi mācoties, to var 
arī iemācīties.

GNV: Tad Tu to gribēji.

Silvija: Jā, mīlēt un nepazaudēt 
sevi. Iespējams, vienā savas 
dzīves posmā devu citiem, 
aizmirstot, par sevi un jutos 
ļoti iztukšota. Nav citiem 
cieņas pret tevi, ja pašam 
tādas nav – viss sākas ar 
mīlestību pret sevi.

GNV: Kuras ir Tavas visu laiku 
mīļākās teātra izrādes?

Silvija: Man patīk psiholoģiskās 
pārdomu izrādes, piemēram, 
„Ilgu tramvajs”. Nepatīk 
ģimenes konflikti un mīlas 
trīsstūri. Nevaru izprast melus 
– tādas lietas attēlot izrādēs 
liekas banāli un stulbi.

GNV: Un grāmatas?

Silvija: Mīļākā grāmata – 
Garkājtētiņš, lasu vienmēr, 
kad ir grūti. Man patīk tas, 
kā grāmatas varone tiek ar 
problēmām galā, kā viņa 
apgūst nezināmo un kā visu 
padara  saprotamu un intere-
santu. Vēl man patīk Remarka 
– Trīs draugi un Ojāra Vācieša 
dzeja. Bieži savas matemātikas 
stundas iesāku ar dzejoļiem.

GNV: Kā smaržo Tava bērnība?

Silvija: Dzīvoju blakus mežam, 
tāpēc manā bērnības smaržā 
ķērpji, zaļās sūnas un virši 
sajaukušies kokteilī. Kad 
biju pavisam maza un mana 
mamma bija slimnīcā – gāju uz 
mežu un visu dienu pavadīju 
tur.  Bija gadījumi,ka vecaistēvs 
pat sēja pie žoga, lai neskrietu 
prom.

Vēl man ļoti patīk šūpoties un 
varbūt tāpēc Ances Krauzes 
dziesma par šūpolēm – tā kā 
dzīvē notiek.

GNV: Jā, tāda viļņošanās ir 
jūtama.
 

Vai latviešos ir kaut kas īpašs?

Silvija: Viņi ir ļoti pacietīgi, 
viņiem ir augsts pašvērtējums, 
kas dažkārt liek būt kritiskiem 
pret sevi un citiem.
Jāprot saskatīt un jāpriecājas 
par lietām, kas apkārt – par 
dabu, svaigu gaisu un puķēm 
mežā.

GNV: Un nobeigumā, lūdzu, 
novēliet kaut ko Garkalnes 
Vēstis lasītājiem.

Silvija: Lasītāji, lai nāk ar 
iniciatīvām, ierosmēm un 
vēlēšanos iesaistīties – viegli 
ir nokritizēt pašiem nekur ne-
piedaloties. Vairosim labo, kas 
mūsos mīt – iejūtību vienam 
pret otru.

Paldies. GNV
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Latvijas Jātnieku federācija sveic gada labākos
Latvijas Jātnieku federācija 
(LJF) 15. janvārī Berģu kultūras 
namā rīkoja tradicionālo 
aizvadītā gada noslēguma 
pasākumu. Tajā balvas saņēma 
konkursa Latvijas labākais 
jātnieks 2010 uzvarētāji 15 
nominācijās, kuras pārstāvēja 
visas piecas Latvijā attīstītās 
jāšanas sporta disciplīnas –  
šķēršļu pārvarēšanu, iejādi, 
poniju jāšanu, pajūgu brauk-
šanu un paraolimpisko iejādi.  
Uz pasākumu bija ieradies arī 
Garkalnes novada deputāts, 
LOSP priekšsēdētājs Edgars 
Treibergs.

Ar īpašām ovācijām par 
mūža ieguldījumu jāšanas 
sporta attīstībā tika godināti 
pieredzējuši un atzīti speciā-
listi – ilggadējā sporta centra 
Kleisti iejādes trenere Astrīda 

Belovzorova un starptautiskās 
kategorijas tiesnesis Leonards 
Siņavskis. Tāpat visa publikā 
zālē piecēlās kājās, kad tika 
apbalvoti paraolimpiskās 
iejādes pārstāvji – cilvēki ar 
speciālām vajadzībām, kuri ar 
milzu centību apguvuši jāšanas 
sporta iemaņas.

Latvijas Jātnieku federācijas 
prezidents Agris Blaus, 
uzrunājot klātesošos, uzsvēra, 
ka lielais pasākuma dalībnieku 
skaits ir vēl viens no faktiem, 
kas apliecina – jāšanas sports 
Latvijā ar katru gadu aug un 
attīstās. Federācijas saimei 
piepulcējas gan jauni sportisti, 
gan atbalstītāji, gan līdzjutēji, 
no kuriem daudzi ar laiku kļūst 
arī par zirgu īpašniekiem vai 
amatieru klases jātniekiem. LJF 
prezidents izteica gandarījumu, 

ka augstā kvalitātē darbo-
jas visas piecas federācijas 
sekcijas, attīstot konkrēto 
sporta disciplīnu, un atsevišķās 
no tām sportisti sasniedz 
labākus panākumus nekā viņu 
konkurenti mūsu kaimiņvalstīs. 
 
Pasākumu vadīja dziedātājs 
Normunds Rutulis. Viņš 
sniedza arī koncertu un 
aicināja uz dejām, kuras bija 
tik azartiskas kā nekad iepriekš 
šajā pasākumā. 

Paredzams, ka šis gads gan 
sacensību skaita, gan dažādu 
citu aktivitāšu ziņā būs vēl 
bagātīgāks nekā iepriekšējais. 
Jau 29. janvārī sāksies jaunā 
Latvijas jāšanas sporta sezo- 
na – ar valsts ziemas 
čempionāta pirmā posma 
sacensībām Kleistos. 

Balvas par mūža ieguldījumu jāšanas sporta attīstībā saņem  
Astrīda Belovzorova un Leonards Siņavskis.  
No labās – LJF prezidents Agris Blaus.

S P O R T A    L A U R E Ā T S   2 0 1 0
Aiz katra no mums sniegā paliek pēdas. Un ne tikai sniegā...  
Tās paliek arī aiz mūsu darbiem, aiz vārdiem un sasniegumiem. 
Jau ceturto gadu pēc kārtas janvārī tiekamies, lai apbalvotu tos 
cilvēkus, kuri iepriekšējā gadā aktīvi sportojuši, citus sportot 
mācījuši, novada sporta dzīvē iesaistījuši savu ģimeni, draugus, 
kaimiņu bērnus. 

Un tādēļ Garkalnes novada dome vēlējās noskaidrot, kurus Jūsu 
saniegumus novadnieki novērtējuši. Līdz šā gada 5.janvārim 
norisinājās balsošana, kurā iedzīvotāji pauda savu viedokli un 
atbalstu sportistiem, kuru sasniegumus un ieguldījumu ne tikai 
Garkalnes novada, Latvijas, Baltijas, Eiropas vai pat pasaules 
mērogā esiet parādījuši. 

Jāatzīst, ka Garkalnes novads ir bagāts ar daudz sporta 
slavenībām. Te varam minēt gan Ēvaldu Grabovski, Edgaru Šnepu, 
Kasparu Daugaviņu, Valdi Valteru, Robertu Štelmaheru, Uvi 
Helmani, Kārli Skrastiņu un daudz, daudzus citus. 

GADA SPORTISTS
nominēti: Kristaps Neretnieks, Toms Kantāns, Sandris Kļaviņš

KRISTAPS NERETNIEKS – nodarbojas ar jāšanas sportu. Šogad 
iegūta 2. vieta Latvijā gada kopvērtējumā  pieaugušo konkurencē, 
2. vietā kopvērtējumā starp jauniešiem līdz 21 gadam. Kopumā 
startējis 99 reizes. Grand Prix sacensībās izcīnījis 132 punk-
tus. LR ziemas čempionātā ieguvis 2. vietu.  Maskavā pasaules 
posma kausa izcīņas sacensībās iegūta 1. Vieta. Piedalījies 7 
pasaules kausa izcīņas posmos  CSI 1, 2, 3, 4 zvaigžņu sacensībās. 
Nacionālā čempionāta iegūta Grand Prix 1. vieta.  Rīgas rajona 
pašvaldību kausā iegūta Grand Prix 1. vieta.

GADA SPORTISTE 
nominētas: Madara Freimane, Anna Beļska, Aija Putniņa

MADARA FREIMANE – nodarbojas ar orientēšanās sportu. 
Madara ir Latvijas čempione garajā distancē W 18 grupā, 
Vicečempione Latvijas čempionāta vidējā distancē, ieguvusi 
1. vietu Baltijas čempionātā. Madara ir Latvijas čempione 
pagarinātajā distancē, izcīnījusi 10. vietu Eiropas Jauniešu 
Orientēšanās Čempionātā garajā distancē un 2. vietu Latvijas 
čempionātā stafetēs W 21 grupā. 

GADA TRENERIS
nominēti: Ieva Horste, Henrijs Freimanis, Uldis Ozoliņš

IEVA HORSTE – dzimusi un augusi Liepājā. Ar  tenisu profesionāli 
nodarbojusies visu bērnību. Ieva ir bijusī Liepājas sporta skolas 
audzēkne un ar sekmēm piedalījusies LR  jaunatnes sacensībās. 
Jau 11 gadus dzīvo Garkalnē. Pašlaik  mācās Sporta Pedagoģijas 
Akadēmijā un ļoti trenē tenisā gan bērnus, gan  pieaugušos.  
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Atmiņu ugunskurs20. janvārī jau agri no rīta 
Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolas skolēnus, vecākus, 
pedagogus, darbiniekus 
sagaidīja svecēm izgaismota 
taka, kas veda pie atceres 
ugunskura. Uguns liesmām 
kvēlojot, laiku pa laikam 
apstājās kāds pieaugušais un 
skolēns,  lai pabūtu kopā un 
pakavētos atmiņās. 

Sestās klases skolēns Alek-
sis Krallišs stāsta, ka „diena 
iesākās ar jauku pasēdēšanu 
un  sirsnīgām sarunām pie 
ugunskura”. No rīta aizdegtās 
ugunskura liesmas daudziem 
pieaugušajiem atsauca atmiņā 
1991.gada notikumus, bet 
skolēniem tā jau ir gana attāla 
pagātne, viņi dzīvo nostāstos, 
citu atmiņās, ar kurām 
padalījās mūsu skolas skolotāji, 
darbinieki, kas bija aculiecinie-
ki janvāra notikumiem Rīgā, 
Upesciemā. Vēstures skolotājs 

Aldis Brediks 1.-9. klašu 
skolēnus aizveda 20 gadu tālā 
pagātnē, pastāstot par 1991.
gada notikumiem Lietuvā, 
par lietuviešu saliedētību. 
Skolēni arī varēja noskatīties 
video fragmentus par tā laika 
notikumiem Viļņā, par Lietu-
vas iedzīvotāju vienotību, par 
dziesmas varu pār ieročiem, 
tankiem. Dzerot zāļu tēju pie 
sveču ugunskura, skolēni ar 
interesi klausījās arī skolotājas 
Ināras Biezās, Ingas Purgales 
atmiņu stāstos par redzēto, 
piedzīvoto, par bailēm, par 
neziņu, kas toreiz valdīja 
atrodoties Rīgā, esot barikādēs 
pie Latvijas televīzijas torņa, 
izstaigājot Rīgas vecpilsētu. 
Par skolotāju stāstīto noti-
kumu patiesumu klausītāji 
varēja pārliecināties noska-
toties mūsu skolas absolventa 
Elvisa Šopa sagatavotajā attēlu 
prezentācijā, noskatoties video 
fragmentus par janvāra noti-

kumiem Latvijā, ieklausoties 
dziesmas „Atmostas Baltija” 
vārdos. Skolotājs Aldis Brediks 
vairakkārt uzsvēra, ka cilvēki 
bija saliedēti, ka daudzviet bija 
ugunskuri, ka Latvijas un Lietu-
vas iedzīvotāji nestājās pretī 
ar ieročiem, bet ar vienotību, 
dziesmas spēku, tāpēc arī 
pasākuma izskaņā aicināja 
visus vienoties kopīgā dziesmā 
„Saule, Pērkons, Daugava”.

Paldies skolēniem, paldies 
mūsu skolas pavārītēm par 
gardo tēju, skolotājām Inārai 
Biezai, Ingai Purgalei, Mārītei 
Ozolai, Lolitai Misānei, skolas 
saimniekam un tehniskiem 
darbiniekiem, Upesciema Tau-
tas bibliotēkas vadītājai Ivetai 
Pastarei un skolas bibliotēkas 
vadītājai Ivetai Krišjānei, īpašs 
paldies mūsu skolas absol-
ventam Elvisam Šopam un 
skolotājam Aldim Bredikam.

Ieva Križevica

S P O R T A    L A U R E Ā T S   2 0 1 0
Pateicoties labai sadarbībai ar  Garkalnes Domi, jau otro gadu 
strādā  par treneri Garkalnes tenisa kortos. Ar bērniem strādā  
dažādās vecuma grupās, sākot no 4 līdz  10 gadiem spēlē mini 
tenisu. Ir daudz audzēkņu, kas būdami pieauguši pamēģinājuši  
un  sākuši  spēlēt  tenisu. Ievas filozofija ir: neesam profesionāļi, 
bet varam trenēties ar profesionālu attieksmi. 

SPORTISKĀKĀ ģIMENE
nominētas: Vorslavu ģimene, Vecmaņu ģimene, Klibusu ģimene

VORSLAVU ĢIMENE – kā stāsta Normunds, viss sākās tālā 
bērnībā, kad mans tēvs lika manī pirmos soļus slēpošanā 
Vērmanes parkā, jo arī viņš bija kaislīgs slēpotājs savā jaunībā. 
Pēc tam mēs pārcēlāmies uz dzīvi Imantā. Tā bija mazā paradīze 
priekš mums, jo lielāki un mazāki kalniņi mums bija tieši pāri ielai. 
Tur es arī sāku pievērsties kalnu slēošanai. Es domāju, ka tieši tas 
ielika šo lielo pamatu lielā sporta aizsākumam mūsu ģimenē. 

Vēlāk iepazinos ar Gundegu, kuru arī apmācīju kalnu slēpošanas 
iemaņām. Apprecējāmies, piedzima dēls Klāvs. Divu gadu vecumā 
uzlikām viņu uz slēpēm. Aktīvi braukājot uz trenniņiem arī paši 
esam nopietni pievērsušies profesionālajam sportam.

GADA KOMANDA
nominētas: FS Garkalne, SK Upesciems, RK Livonia

FUTBOLA SKOLA GARKALNE – Tikai pirms gada nodibinājām Fut-
bola skolu „Garkalne”. Sākām darboties ar mazajiem – un tikai tad 
sākām saprast, ka treneru darbs ne tuvu nav divi treniņi nedēļā, 
bet tas ir nopietns darbs – visi organizatoriskie, informatīvie 
pasākumi, telpu un stadionu atrašana, inventāra sagāde, 
informācijas iegūšana par turnīriem, transporta noorganizēšana 
un aizvešana uz treniņiem un spēlēm, un, kā izrādās, vēl vesela  
kaudze problēmu. Ne mazāk svarīgi ir pārliecināt vecākus 
par treniņu apmeklēšanas nepieciešamību, par to, ka tā nav 
pagarinātā dienas grupa, bet jāpalīdz saprast kāpēc bērniem 
sports vispār vajadzīgs, jo gribam iemācīt saviem skolas 
audzēkņiem būt uzvarētājiem ne tikai sportā, bet arī dzīvē. 

GADA TALANTS
nominēti: Mārtiņš Vecmanis, Aleksandra Makejenkova, Klāvs 
Vorslavs

MĀRTIŅŠ VECMANIS – trenējas sporta klubā „Lapsēni”. Mārtiņš 
nodarbojas ar riteņbraukšanu un 2010.gadā ieguvis 3. vietu Latvi-
jas čempionātā, 2. vieta Lietuvas čempionātā un 14. vietu Eiropas 
čempionātā.

Pasākuma video atradīsiet mājas lapas sadaļā Galerijas:  
www.garkalne.lv/foto/

GNV
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aizpildītas. Iedzīvotājiem, kuri 
ārpus Latvijas dzīvo ilgāk nekā 
gadu, tautas skaitīšanā nebūs 
jāpiedalās. 

Pirmo reizi Latvijā ikviens 
varēs sniegt ziņas par sevi un 
saviem ģimenes locekļiem, 
aizpildot anketu internetā. Līdz 
ar to katram iedzīvotājam būs 
iespēja izdarīt to sev ērtā laikā 
un veidā. 

Kā varēs aizpildīt anketu 
internetā? Mājaslapā www.
tautasskaitisana.lv būs atroda-
ma saite uz tautas skaitīšanas 
anketu. Lai piekļūtu šai an-
ketai, jāievada savs personas 
kods un pases numurs, vai e-
paraksts, vai arī internetbankas 
identifikatori.

Gadījumā, ja dators un 
internets jums nav pie-
ejams, tad marta sākumā 

Aicinām ikvienu Garkalnes 
novada iedzīvotāju dot savu 
ieguldījumu un piedalīties 
2011. gada tautas skaitīšanā!

Tautas skaitīšana ir desmit-
gades nozīmīgākais statistikas 
projekts, un tā visā pasaulē 
notiek reizi desmit gados. 
Pēdējā tautas skaitīšana Latvijā 
bija 2000. gadā. Mūsu valsts 
vēstures lappuses rāda, ka 
pirmā tautas skaitīšana tika 
veikta Kurzemē jau 1863. gadā, 
bet Vidzemes pilsētās - 1867. 
gadā.

Šogad Latvijā tā norisināsies 
divos posmos. No 1. līdz 
10. martam ikviens Latvijas 
iedzīvotājs varēs aizpildīt 
anketu internetā. No 17. 
marta līdz 31. maijam tautas 
skaitītāji ieradīsies mājās pie 
tiem iedzīvotājiem, par ku-
riem internetā anketas nebūs 

droši varat doties uz tuvāko 
bibliotēku (Vidzemes šosejā 
34 Garkalnē vai Skolas ielā 
10 Upesciemā), neaizmirstot 
paņemt līdzi pases datus. Visas 
Latvijas bibliotēkas saviem 
apmeklētājiem piedāvā inter-
neta un datoru izmantošanu 
bez maksas. Arī bibliotekāri 
ir informēti par šo valstiski 
svarīgo projektu. Neskaidrību 
gadījumā varat zvanīt uz 
Centrālās statistikas pārvaldes 
bezmaksas informatīvo tālruni 
8000 0777. 

Anketu internetā varēsiet 
aizpildīt arī par saviem 
ģimenes locekļiem, pirms tam 
noskaidrojot viņu personas 
kodus. 

Vai mani sniegtie dati būs 
drošībā? Atbilstoši likumos 
noteiktajām prasībām 2011. 
gada tautas skaitīšanas laikā 

iegūtajai informācijai tiks 
nodrošināta individuālo statis-
tisko datu konfidencialitāte 
par katru personu un 
mājsaimniecību. Turklāt katrs 
tautas skaitītājs būs personīgi 
atbildīgs par jūsu sniegto 
atbilžu konfidencialitāti un 
datu aizsardzības noteikumu 
ievērošanu. 

Lai pārliecinātos, ka pie 
jums tiešām ieradies tautas 
skaitītājs, palūdziet uzrādīt 
viņam apliecību ar fotogrāfiju. 
Ja tomēr rodas šaubas, zvaniet 
pa iepriekš minēto bezmaksas 
informatīvo tālruni.

Kāpēc vajadzīga tautas 
skaitīšana? Tautas skaitīšanas 
mērķis ir iegūt detalizētu 
informāciju par iedzīvotāju 
skaitu, sastāvu, nodarbošanos, 
migrāciju un iedzīvotāju 
mājokļiem. Iegūtie dati ir 

nozīmīgi tautsaimniecības un 
uzņēmējdarbības plānošanai, 
ekonomiskās, sociālās un 
vides politikas veidošanai, 
zinātnisko pētījumu veikšanai, 
informēšanai par demogrāfisko 
situāciju valstī, dzīves līmeņa, 
mājokļu, izglītības un citiem 
jautājumiem.

Plašāku informāciju varat 
atrast Tautas skaitīšanas 
(www.tautasskaitisana.lv) un 
Centrālās statistikas pārvaldes 
(www.csb.gov.lv) mājas lapās. 
Ja vēlaties uzzināt, ko prasīs 
tautas skaitītājs, tad precīzus 
jautājumus meklējat Ministru 
kabineta 02.06.2008. noteiku-
mos Nr. 384 “Noteikumi par 
2011. gada tautas skaitīšanas 
programmu”.

Atceraties, ka piedaloties tau-
tas skaitīšanā, Jūs liekat valstij 
ar Jums rēķināties. 

Pirmo reizi Latvijā tautas skaitīšana arī internetā

Kāpj sniega kalni debesīs,
Viss svētā baltumā mirdz…

Drīz ledus kalni izkusīs –
Pēc saules iedegas sirds.

Cilvēks un ezeri
Ak, atmiņas, atmiņas… šajās neaprakstāmi skaistajās – baltā mirdzošā sniegā ieaijātās dienas un 
naktis atsauc atmiņā tveicīgo augustu…
Nolaižos zālē. Tāds kā neliels nogurums. Šodien daudz iets, braukts ar laivu. Skatīts.  
Esmu Ežezera krastā. Ežezers – tā ir pasaka! Brīnumainākais ezers pasaulē. Visas 69 ezera salas nav 
iespējams pat apskatīt… katrai savs īpatnējs skaistums.
Ežezers atrodas Latgalē. Latgale – mana tēvu tēvu zeme. Te atdusas mani senči. Viņus es godinu, 
vienmēr atminos.
Atceros – vecāmāte bieži bieži dziedāja Arvīda Žilinska dziesmu:
„Mana dzimtene jaukā,
Zilo ezeru zeme,
Cik ziedu krāšņumā
Tu esi skaista…”
Pēkšņi redzu: tepat, gandrīz man līdzās nometis dzeltens Tauriņš. Skaists – kā pavasara pienenītes 
ziediņš.
No kurienes Viņš? Tur augšā zilzila debess, balti mākoņi. Tuvāk un tālāk – ezeri, ezeri, ezeri. Baltie 
bērzi, stiprie ozoli, maigās liepas. Zaļa zāle, raibs no vasaras puķītēm.
Tā vien šķiet, Taurenim gribas ar mani parunāt.
Sāku pirmā: „Nu ko, brāl, no kurienes Tu?”
- Lidoju virs ezeriem. To te ļoti daudz. Drusciņ spārni nogura…
- Virs ezeriem?
- Protams. Tu taču arī skatījies, skatījies… un priecājies par Latgales ezeriem. Tu varētu dzīvot, ja 
nebūtu ezeru? 
Es satrūkos. Satrūkos no šiem Tauriņa vārdiem.
- Protams, nē. Ezers manī izraisa daudz daudz neizsakāmā. Prieks. Izbrīns. Pārsteigums. 
Noslēpumainība. Pateicība. 
- Pateicība? Kam? 
- Dievam. Par to, ka Viņš ir radījis ezerus.
- Tev taisnība. Es arī mīlu ezerus. Ir tāda viegla, patīkama sajūta, lidojot virs ezera. Viegli elpot…
- Bet es domāju tā; katrs cilvēks ir dzīvs. Kā Cilvēks. Katrs cilvēks ir citāds – neuzrakstīts stāsts, 
neatminēta mīkla, neizdziedāta dziesma… kā Tu domā, brāl, vai katrā ezerā tā pēkšņi drīkst lēkt 
iekšā?
- O, nē! Var nogrimt dzelmē.
- Tā, lūk, arī katrā cilvēkā ne vienmēr atļauts ielauzties. Tikai tad, kad esi vajadzīgs.
Paklausies, brāl, cik jauki ir teikusi dzejniece Arija Elksne:
„Iet pa dzīvi un pamanīt
Brīdi, kad esi vajadzīgs…”
Tikai tas ir jāredz ar sirdi, nevis ar acīm. Tas nav viegli, bet iespējams gan…
Dzeltenais Tauriņš – man tā šķiet – tā dīvaini pasmīnēja…
Aizlidoja.
Vai viņš man piekrita?

Genovefa Čerkovska
2011. gada 7. janvārī

Siltas sirdis „Gaujā”

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas skolēni ne tikai labprāt 
dalās dziesmās un laba vēlējumos svētku reizēs, bet arī ikdienā 
iepriecina tos, kam varbūt nedaudz vairāk vajag siltuma, smaida, 
labu vārdu.

Skolas ansamblis ar skolotāju Lolitu Misāni 7.janvarī 
viesojās sociālās aprūpes mājā „Gauja”, kur dziesmu spēks 
uzbūra šokolādes zaķus, no skaidrām debesīm brīnumainas 
sniegpārsliņas miega vilcieniņā. Mazie un lielie skolas ansambļa 
bērni dziedāja dziesmas, runāja dzejoļus. Skolēni un skolotāja 
atzīst, ka viņiem bija prieks sniegt koncertu, jo skatītāji bijuši 
atsaucīgi un sirsnīgi. Laba vēlējumus un stiprus vārdus zīmējumos 
ietērpa skolotājas Ievas Vahteres stundās skolēnu zīmētie aps-
veikumi jaunajā gadā. Paldies skolotājai V.Viziņai un keramikas 
pulciņa dalībniekiem par sagādātajām dāvaniņām „Gaujas” nama 
iedzīvotājiem.

Ieva Križevica
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Irbes svilpa siliņâ,
Roņi pūta Daugavâ;
Mūs’ brāliši ģēģeriši
Cietu miegu aizmiguši.

DZIMTSARAKSTU NODAļĀ REģISTRēTI MIRUšIE:

Valentīna Barsčika 23.12.1950. - 02.01.2011.
Reinholds Bumbiers 23.09.1946.- 03.01.2011.
Stefānija Šarkovska 19.12.1923. – 11.01.2011.
Broņislava Beķere 14.01.1931. – 16.01.2011.
Malvīne Kaša 07.07.1929. – 22.01.2011.

Dēkla manim mūžu kāra,
Māte manim šūpuliti;
Kar, Dēklite, vieglu mūžu,
Māte, vieglu šūpuliti.

DZIMTSARAKSTU 
NODAļĀ REģISTRēTI 

DZIMUšIE:

Elizabete Siņko 
14.12.2010.

Raitis Velde 
21.12.2010.

   75 gadu jubilejā
Auseklim Burkēvicam
Intai Caunei
Nikolajam Černišovam
Intai Šleicerei
Pēterim Troņinkovam
   85 gadu jubilejā
Marijai Gorodeckai
Nikolajai Mirošņičenko
Alfrēdam Ražalinskim
Valijai Šīrantei  
  90 gadu jubilejā
Andrejam Kasparam  
  96 gadu jubilejā
Staņislavai Vancānei

DAUDZ LAIMES 
JANVĀRA JUBILĀRIEM!

Te nu mēs esam.
 
Debess no perlamutra,
tā ir tā gliemežnīca,
kas pāri.
 
Bezvēja nopulēts 
ezers.
 
Un te mums ir jākļūst
par pērlēm.
O. Vācietis

Atcerēsimies par saviem īpašumiem!

Vēršam privāto ēku un būvju īpašnieku uzmanību uz iespējamo cilvēku un 
īpašumu apdraudējumu, ēku konstrukciju bojājumiem, ēku jumtu sagrūšanas 
iespējām un aicinām privātīpašniekus veikt preventīvus pasākumus, nodrošināt 
jumta notīrīšanu no sniega un lāstekām, nepieļaujot avārijas un apdraudējuma 
situāciju rašanos. 

Paldies!
Garkalnes novada Dome



aleja, iestādīti 100 bērzi. 
Pie Garkalnes pasta kantora 
iestādīti 30 bērzi, 40 liepas un 
100 dzīvžoga eglītes. 
 
Pie Berģu pamatskolas Baložu 
mājās tika iestādīti 84 koki. 
Daudzas apdzīvotās vietas sāka 
veidoties tieši 20. gs. 1908.
gadā Ropažu stacijas apkārtnē 
sāka piešķirt apbūves gabalus. 
Te izveidojās apdzīvota vieta, 
ko ap 1930. gadu sāka saukt 
par Garkalni. Garkalnes nosau-
kums cēlies no garajiem kāpu 
viļņiem, kas šeit atradās un jau 
iepriekš tika saukti par Lan-
genberg. Šeit sāka attīstīties 
vasarnīcu rajons. Vasarnīcu 
rajons 20. gs. Sākumā sāka vei-
doties arī ap Langstiņu ezeru.

20. gs. nemieri skāra 
arī Garkalnes teritoriju, 
Jaunciemā-Bukultos, 1905.-
1907. gada revolūcijas laikā 
Jaunciema strādnieki devās 
pie kokzāģētavas pārvaldnieka 
un pieprasīja uzlabot darba 
apstākļus, samazināt darba 
stundas, atcelt sodus. 

Pārvaldniekam jau bija iepriekš 
zināmas šīs aktivitātes un tika 
izsaukti dragūni. 1906.gadā 
Mangaļu muižiņā, 3 km no 
Jaunciema soda ekspedīcija 
izrēķinājās ar nemierniekiem. 

Arī Juglas kaujas skāra mūsu 
novada teritoriju. Par šīm 
kaujām ir dažādas liecības, 
bet, manuprāt, labāko 
priekšstatu lasītājiem var dot 
to laiku liecinieku liecības, 
kas publicētas 1932.gada 
laikrakstā „Latvijas kareivis” 
(skat. blakus). 

Nākamais: 20gs. Padomju vara.

Anita Bružuka
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Vai Tu zināji? 20. gs. pirmā puse, Garkalnes novads

20. gs. tagadējā Garkalnes 
novada teritorijas lielākā daļa 
atradās Ādažu pagasta ietva-
ros, kas atradās Rīgas apriņķī, 
starp Dreiliņu pagastu, Juglas 
ezeru, Ķīšezeru Jaunciemu, 
Rīgas jūras līci, Pabažu, Sējas, 

150 ar platību 6424 ha un 
jaunsaimniecības 260 ar 
2730 ha platību, rentnieki un 
graudnieki izmantoja 967ha 
platību. 1927/28 gada budžets 
bija 58127 Ls, no kā izdevumi 
sastādīja – administratīvie 

9898 Ls, nespējniekiem 5400 
Ls, izglītībai 6120 Ls, apriņķim 
4470 Ls. Ienākumi veidojās no 
nekustamā īpašuma nodokļa 
kopumā 14245 Ls, personīgais 
nodoklis 20422 Ls. 

Lielākie rūpnieciskie uzņēmumi 
atradās Ādažos un Carnikavā. 
No piecām novada skolām 
divas atradās mūsu teritorijā – 
Berģu I pakāpes pamatskola un 
Garkalnes I pakāpes pamatsko-
la. Pagastā bija arī bibliotēka 
ar 604 sējumiem un 186 
lasītājiem. Pagastā darbojas arī 
vairākas biedrības, no kurām 
bija arī Berģu lauksaimnieku 
biedrība dibināta 1924. gadā ar 
30 biedriem. Jau 20. gs. mūsu 
novada teritorijā tika aktīvi 
domāts par vidi, ko apliecina 
arī Ādažu pagasta meža dienu 
komitejas rīkotās meža dienas, 
kad tika apzaļumota Garkalnes 
pamatskolas un baznīcas 
teritorijas, iestādīti 150 bērzi. 
Ropažu stacijā ierīkota bērzu 

Inčukalna, Ropažu un Stopiņu 
pagastiem. Pagastā atradās 
divas dzelzceļa stacijas Bal-
tezera un Ropažu. 1927.
gadā platība novērtēta par 
1095770 Ls, iedzīvotāju skaits 
bija 4156. Vecsaimniecības 


